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SURSE APROPIATE SITUAÞIEI:

“Austriecii de la Strabag
cer 140 milioane euro pe clãdirea
Marriott din Capitalã”
l Surse: “Mare parte din preþul solicitat pentru clãdirea Mariott reprezintã
împrumutul contractat de Grand SRL ºi garantat de stat”
l Dedeman vrea sã cumpere complexul Marriott, conform surselor noastre
l AFI Europe a anunþat cã Dedeman renunþã sã mai cumpere AFI 4 ºi 5

Austriecii de la Strabag cer
140 de milioane de euro pe
clãdirea în care funcþioneazã

hotelul Marriott din Capitalã, dupã
cum ne-au spus surse apropiate tran-

zacþiei. Se pare cã niciunul dintre in-
vestitorii interesaþi nu este dispus sã
plãteascã acest preþ în schimbul imo-
bilului de lângã Palatul Parlamentu-
lui, cea mai bunã ofertã ridicându-se

la circa 120 de milioane de euro, po-
trivit surselor citate.

Acestea ne-au spus: “În cele
140 de milioane de euro, intrã cre-
ditul contractat de Grand SRL de

la un consorþiu bancar ºi garantat
de stat. Aceastã garanþie guverna-
mentalã este încã în picioare,
împrumutul contractat la momen-
tul construirii afacerii fiind pre-

lungit. Valoarea rãmasã de achitat
din credit reprezintã mare parte
din preþul cerut de Strabag pe clã-
direa Marriott”. (E.O.)

(continuare în pagina 14)

Banca Angliei ºtie cã trebuie
sã creascã dobânda, dar nu poate
sã zdrobeascã iluzia creºterii

Banca Angliei ºtie cum sunt
creaþi banii în economia
modernã, dupã cum o aratã

analizele publicate în buleti-
nul trimestrial din T1 2014.
În studiul cu titlul “Crearea
banilor în economia moder-
nã” se aratã cã “majoritatea
banilor din economia moder-
nã este creatã de bãnci prin
acordarea de credite”.

Creºterea necontrolatã a
creditãrii a condus la declanºarea
crizei globale la sfârºitul deceniului
trecut, iar mãsurile adoptate de mari-
le bãnci centrale au avut ca scop su-
sþinerea cu orice preþ a acestei ten-
dinþe, deoarece alternativa era prã-
buºirea sistemului economic
construit pe baza creditului ieftin.

Tot Banca Angliei, alãturi de cele-
lalte bãnci centrale, ºtie cã “volumul
banilor creaþi în economie depinde,

în ultimã instanþã, de politica
monetarã, implementatã mai
ales prin stabilirea nivelului
dobânzilor”.

Dupã 10 ani de mãsuri ne-
convenþionale, care includ ti-
pãrirea directã ºi dobânzi zero
sau chiar negative, conducãto-
rii bãncilor centrale încearcã

sã ne convingã cã acestea au avut
succes ºi a venit momentul “norma-
lizãrii” politicii monetare.

Oare aºa sã fie? Dacã rãspunsul
este afirmativ, de ce nu sunt însoþite
declaraþiile ºi de acþiuni pe mãsurã?
De ce vin doar avertismente din par-
tea bancherilor centrali la adresa in-

stituþiilor financiare, care au devenit,
între timp, maeºtri ai hazardului mo-
ral? Pentru cã o creºtere a dobânzilor
ar conduce la demolarea iluziei
construite cu atâta trudã în ultima
decadã?

Un astfel de avertisment a lansat
recent ºi Alex Brazier, director exe-
cutiv în cadrul Bãncii Angliei ºi
membru al Comitetului de Politicã
Financiarã.

Brazier a prezentat analiza “‘Debt
Strikes Back’ or ‘The Return of the
Regulator’?” la Institute for Risk
and Uncertainty din cadrul Universi-
tãþii Liverpool, unde a expus perico-
lul reprezentat de creºterea datoriilor
gospodãriilor pentru stabilitatea fi-
nanciarã.

(continuare în pagina 7)

Acþiune penalã împotriva
RCS&RDS pentru
infracþiuni de dare de
mitã ºi spãlare de bani
l Tot, ieri, DNA a confirmat instituirea mãsurii
asigurãtorii a sechestrului asupra a douã bunuri
imobile ce aparþin RCS & RDS pânã la
concurenþa a aproximativ 3 milioane de euro
l BERD a cumpãrat 3,25 milioane de acþiuni
DIGI, în ofertã, deºi condiþionase participarea de
furnizarea de cãtre societate a unui raport anual
privind aspectele sociale ºi de mediu ºi de
asumarea de cãtre companie a unor obligaþii în
materia combaterii mitei ºi corupþiei

DNA a dispus, ieri, cu privire
la RCS&RDS, punerea în
miºcare a acþiunii penale

sub aspectul sãvârºirii infracþiunilor
de dare de mitã ºi spãlare de bani,
potrivit unui comunicat al DIGI,
transmis BVB. De asemenea, pro-
curorii au mai cerut punerea în
miºcare a acþiunii penale sub aspec-
tul sãvârºirii infracþiunii de compli-
c i t a t e l a s p ã l a r e d e b a n i l a
INTEGRASOFT SRL, una dintre
filialele RCS&RDS. În ceea ce-l
priveºte pe Mihai Dinei, membru în
Consil iul de administraþie al
RCS&RDS, DNA a dispus punerea
în miºcare a acþiunii penale sub
aspectul sãvârºirii infracþiunilor de
complicitate la dare de mitã ºi com-
plicitate la spãlare de bani.

Tot, ieri, DNAa confirmat institu-
irea mãsurii asigurãtorii a sechestru-
lui asupra a douã bunuri imobile ce
aparþin RCS&RDS pânã la concu-

renþa sumei de 13.714.414 lei (apro-
ximativ 3 milioane de euro). În cazul
în care se va constata prin hotãrâre
judecãtoreascã definitivã vinovãþia
RCS&RDS cu privire la pretinsele
fapte penale investigate, este posibil
ca aceste bunuri sã fie executate
pânã la concurenþa sumei care face
obiectul sechestrului, mai precizea-
zã comunicatul.

Oficialii DIGI susþin: “Vom conti-
nua sã cooperãm deplin în cadrul an-
chetei ºi credem cã RCS&RDS,
INTEGRASOFT ºi foºtii sau actua-
lii membri ai conducerii acestora au
acþionat corect ºi în conformitate cu
legea. Nu ne aºteptãm ca acþiunile
precizate mai sus sã afecteze în mod
semnificativ activitatea RCS&RDS
SA, a Societãþii sau a oricãreia dintre
filialele acestora”.

A.S.

(continuare în pagina 8)

OFERTÃ
SUPRASUBSCRISÃ
Grecia a obþinut trei
miliarde de euro
din prima emisiune
de obligaþiuni de dupã
2014

Guvernul grec a strâns, ieri, trei
miliarde de euro din prima emisiune
de obligaþiuni lansatã în ultimii trei
ani, pe care a calificat-o “un succes
absolut”, în condiþiile în care oferta a
fost suprasubscrisã de peste douã ori.

Marþi, Grecia a primit comenzi de
6,5 miliarde de euro pentru o emisiu-
ne de obligaþiuni pe cinci ani, cu un
cupon de 4,375% ºi un randament de
4,625%.

Ultima ofertã de bonduri pe cinci
ani, lansatã de Grecia în aprilie 2014,
a avut un randament de 4,95%.

Aranjorii emisiunii au fost bãncile
BNP Paribas, Bank of America, Ci-
tigroup, Deutsche Bank, Goldman
Sachs Group ºi HSBC Holdings.

Autoritãþile le-au propus, totoda-
tã, deþinãtorilor unor obligaþiuni sca-
dente în 2019, cu un randament de
4,75%, sã le rãscumpere ºi sã le rein-
vesteascã în noile obligaþiuni, pentru
extinderea perioadei de maturitate.

Pentru noua emisiune, Grecia a
primit oferte de la investitori de pe-
ste 6,5 miliarde de euro. (V.R.)

DIAN POPESCU:

“Reorganizarea sistemului -
soluþie pentru stoparea

scumpirii energiei”
(Interviu cu fostul senator Dian Popescu, cel care a modificat Legea energiei 123/2012)

l “Posibilã scurgere de informaþii de la companiile de stat, inclusiv de la manageri, cãtre traderii de
energie, vizavi de preþul cu care vor veni la licitaþie” l “Aºa zisul management privat n-a funcþionat
ºi interesele politice doar s-au ascuns sub aceastã mascã” l “FP semnalizeazã de multe ori, având
oamenii în Consiliile de Supraveghere, prostia ºi nesãbuinþa unor manageri”

Reporter: Cum comentaþi creºte-
rea preþului energiei electrice?

Dian Popescu: În opinia mea,
creºterea preþului energiei ar trebui
pusã pe seama mai multor factori.

În primul rând vorbim de factori
de conjuncturã. Anul acesta, din ca-
uza debitului scãzut al Dunãrii,
avem o hidraulicitate redusã. Dunã-
rea se aflã la jumãtate din media de-
bitului anual (din 2011 ºi pânã în
2016).

O altã cauzã este avaria de la ter-

mocentrala de la OMV, care a fost
închisã de la 1 ianuarie pânã la 1 iu-
lie, scoþând din sistem 800 MW, iar
acum merge doar cu 400 MW.

În afarã de marile companii / Nu-
clearelectrica, Hidroelectrica, Com-
plexul Energetic Oltenia (CEO),
Romgaz ºi OMV - toþi ceilalþi produ-

cãtori sunt în insolvenþã sau faliment
nedeclarat: Complexul Energetic
Hunedoara, Elcen,Termocentrala de
la Galaþi , Govora, Braºov,
Timiºoara, Oradea, Brãila, Suceava
etc. De asemenea, Regia Autonomã
de Activitãþi Nucleare (RAAN) este
în faliment.

Cred cã un alt factor pentru
creºterea preþului energiei este refuzul
furnizorilor sã cumpere pe termen
lung, preferând sã cumpere prepon-
derent pe PZU.

Este interesant cã preþurile pe
PZU din 2011 ºi 2012 au fost mai
mari decât în 2017, în perioada de
varã, dar acum au apãrut 5000 MW
pe regenerabile ºi OMVcu 800 MW.

Alþi factori pentru creºterea preþu-
lui energiei sunt daþi de organizarea
producãtorilor de energie din
România ºi de legislaþia impusã de
ANRE. Vorbim aici în majoritate de
companiile de stat.

A consemnat
ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 4)

(Citiþi, în pagina 3, “Pierre Mo-

scovici: Creditorii Greciei trebuie

sã-ºi þinã promisiunile privind re-

ducerea datoriei publice”.)

Dian Popescu, actualmente con-

silier al ministrului energiei Toma

Petcu, ne-a acordat un interviu în

care ne-a spus punctul domniei

sale de vedere cu privire la creºte-

rea preþului energiei din aceastã

varã. Domnia sa a þinut sã ne pre-

cizeze cã declaraþiile pe care ni

le-a acordat sunt în nume propriu

ºi nu în numele Ministerului Ener-

giei. Dian Popescu, fost senator,

este cunoscut pentru faptul cã a

modificat Legea 123/2012 a

energiei ºi gazelor naturale.

CÃLIN
RECHEA

APLICAREA LEGII INSOLVENÞEI
PERSOANELOR FIZICE, DIN NOU
AMÂNATÃ

Piperea: “Guvernul va emite
un proiect legislativ pentru
corectarea Legii insolvenþei
personale”

Aplicarea Legii insolvenþei
persoanelor fizice urmeazã
sã fie din nou amânatã, în

ºedinþa de Guvern din aceastã sãp-
tãmânã, la cererea Consiliului Supe-
rior al Magistraturii (CSM), dupã
cum ne-a spus avocatul Gheorghe Pi-
perea, consilier onorific al primului
ministru pe probleme de fiscalitate,
bãnci, piaþã de capital ºi insolvenþã.

Domnia sa a scris, pe pagina de Fa-
cebook: “Aplicarea Legii insolvenþei
persoanelor fizice se amânã. Nu exi-
stã logisticã, suficienþi judecãtori spe-
cializaþi ºi personal administrativ ne-
cesar aplicãrii legii. De altfel, cum am

spus încã de acum doi ani, este vorba
de o lege nefuncþionalã. Ea va trebui
corectatã în timp rezonabil, pentru a
putea fi un instrument real de restruc-
turare a datoriilor sau, dupã caz, de
descãrcare de datorii a simplilor par-
ticulari supra-îndatoraþi”.

Gheorghe Piperea ne-a precizat cã
urmeazã ca Executivul sã avanseze un
proiect legislativ care sã modifice ac-
tuala Lege a insolvenþei, astfel încât sã
o facã “funcþionalã”: “Vor fi reparate
aspectelecareaunevoiedeacest lucru.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 8)


